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Transportudvalget har i brev af 27. januar 2022 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Anne Valentina Berthelsen (SF). 

Spørgsmål nr. 208: 

Vil ministeren give et skøn for nettoudgiften forbundet med en for-

bedring af forbindelsen til Esbjerg, hvor IC-toget erstattes af et lyn-

tog (med samme stop som det nuværende IC-tog mellem Odense-

Esbjerg) samtidig med et nyt togsystem mellem København-

Odense, som overtager IC-togets standsninger på denne delstræk-

ning, herunder hvor stor del af nettoudgiften der udgøres af beta-

ling for passage af Storebæltsforbindelsen? 

 

Svar: 

Det vil på grund af kapaciteten på jernbanen ikke være praktisk 

muligt at køre flere persontog på ruten over Storebælt, før kørepla-

nen i 2030, hvor omlægning af transitgodstogene til den faste for-

bindelse på tværs af Femern Bælt har frigjort kapacitet til flere tog 

mellem Ringsted og Odense. 

Det vurderes med nogen usikkerhed ikke at være forbundet med 

ekstra omkostninger for statskassen at realisere den i spørgsmålet 

nævnte forbedring af togforbindelsen til og fra Esbjerg fra 2030 og 

frem, hvis det sker inden for rammerne af den samlede trafikkon-

trakt med DSB. 

Med venlig hilsen 

Trine Bramsen 
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